
PROTOKÓŁ  NR 14.2015 
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej  

z dnia 28 lipca 2015 r.   
 
Obecni: 
 
1. Mirosław Sobczak               -   Przewodniczący Komisji 
2. Urszula Pankowska             -   Zastępca Przewodniczącego  
3. Włodzimierz Malinowski    -   Członek Komisji  
4. Robert Pacuszka                  -   Członek Komisji  
5. Katarzyna Sadurska             -   Członek Komisji 
6. Waldemar Sitek                   -   Członek Komisji 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Pani Anna Jaworska- Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych 

 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący i zaproponował następujący 
porządek: 
 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji; 
2. Omówienie działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych wraz z przedstawieniem wydatkowania środków;  
3. Sprawy bieżące w tym zapoznanie się z korespondencją; 
3. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia Komisji. 

 
Ad1.  Protokół  Nr 13.2015 z 2 lipca roku został przyjęty. 
 
Ad2.  Na rok 2015 Komisja zaplanowała budżet na poziomie 300.000,00 zł. 
Wpływy stanowią przychody z korkowego oraz wydawania zezwoleń, w tym 
także jednorazowych. Do końca pierwszego półrocza wpływy do Komisji 
wyniosły 213.176,07 zł. Budżet nie jest pełen, gdyż w ciągu roku przedsiębiorcy 
mają 3- krotne terminy dokonywania wpłat. Ostatni z nich upływa 30 września, 
więc pełna informacja będzie po zaksięgowaniu wszystkich wpływów na 
początku października. Wydatki na dzień 30 czerwca 2015r. wyniosły 
117.236,81 zł. Dotacja dla CKSiR w Tłuszczu w wysokości 36.000,00 zł 
stanowi kwotę przeznaczoną na wynagrodzenia dla pracowników świetlic z 
Tłuszczu i Dzięciołach na cały rok. W sumie wydatkowanie środków na koniec 
I półrocza wyniosło 153.236,81 zł.  
 
GKRPA dofinansowała punkt konsultacyjny znajdujący się w Przychodni przy 
ul. Powstańców. Korzystają z niego zatrudnieni specjaliści: prawnik, psycholog, 
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terapeuta, którzy prowadzą zajęcia indywidualne oraz grupy wsparcia: grupa dla 
osób współuzależnionych, grupa dla osób trzeźwiejących: motywująca oraz 
utrzymująca trzeźwość, a także grupa dla kobiet w sytuacjach, gdzie istnieje 
przemoc spowodowana nadużywaniem alkoholu. Z tego punktu korzysta 
również grupa samopomocowa- Anonimowych Alkoholików. Jednym z 
priorytetowych zadań był remont punktu, gdyż dotychczasowe warunki nie były 
wystarczające. Punkt został odświeżony i wyremontowany, a w sierpniu 
odbędzie się doposażenie umeblowania.  
W ramach działalności punktu konsultacyjnego GKRPA finansuje wyjazdy na 
terapię dla osób współuzależnionych do Ośrodka Apostolstwa Trzeźwości do 
Zakroczymia.  
W punkcie konsultacyjnym odbywają się  spotkania integracyjne całych 
społeczności, np. ogniska czy też Wigilia. Jest to uważane za element terapii 
wspomagającej wyjście z uzależnienia czy też pomoc dla osób 
współuzależnionych.  
Kolejnym zadaniem jest prowadzenie procedury zobowiązania do leczenia 
odwykowego. Koszty są generowane z tytułu powołania biegłych, którzy 
wydadzą opinię oraz są uzależnione od ilości skierowanych spraw do sądu.   
Spore środki są wydatkowane na wsparcie działalności świetlic z programem 
opiekuńczo-wychowawczym (2 świetlice prowadzone przez CKSiR w Tłuszczu 
w Tłuszczu oraz w Dzięciołach) oraz świetlice socjoterapeutyczne  (Punkt 
Pomocy Dziecku i Rodzinie oraz przy ZS w Jasienicy). Utrzymanie tych 4 
świetlic, w tym wynagrodzenie dla wychowawców, którzy je prowadzą wynosi 
ponad 50.000,00 zł w ciągu półrocza.  
Komisja dofinansowuje programy profilaktyczne oraz profilaktyczne imprezy 
środowiskowe dla dzieci i ich rodzin, spotkania i szkolenia prowadzone przez 
szkoły oraz inne podmioty np. rady sołeckie. W jej planie są zawarte dodatkowe 
zajęcia i programy organizowane przez świetlice prowadzone dla dzieci z rodzin 
dysfunkcyjnych, przemocowych oraz z rodzin z problemami alkoholowymi. 
Komisja dofinansowuje programy półkolonii w czasie ferii zimowych dla szkół, 
a także realizuje programy rekomendowane przez Państwową Agencję 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,  Krajowe Biuro ds. 
Przeciwdziałania Narkomanii oraz Ośrodek Rozwoju Edukacji. W obecnym 
roku w naszej Gminie był zrealizowany jedynie program „Szkoła dla rodziców i 
wychowawców”, co nie jest wystarczające, jeśli chodzi o potrzeby. W 
przyszłym roku należy zaplanować szkolenie tłuszczańskich specjalistów, aby 
można było prowadzić tego typu  programy na naszym terenie, w naszych 
szkołach bez konieczności korzystania z osób przyjezdnych.  
Szkoły oraz CKSiR prowadzą swoje autorskie programy profilaktyczne, które są 
dofinansowane. Są programy o różnym charakterze, m.in. polegające na 
zwiększaniu wiedzy młodych ludzi na temat zagrożeń i ich unikaniu, programy 
sportowo-rekreacyjne, które mają na celu wskazanie im alternatyw do spędzania 
wolnego czasu. W obecnym roku prowadzono  m.in. programy o nazwie:            
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„ Dbam o swoje zdrowie”, „Dokonuję prawidłowych wyborów”, „Program 
wzmacniania więzi w rodzinie dla rodziców i młodzieży w wieku 10-14 lat”, 
„Eko-zdrowy- pro-sportowy”.  
W ramach działalności profilaktycznej odbywają się spektakle profilaktyczne. 
Komisja dofinansowuje wyjazdy dla dzieci z rodzin z problemem alkoholowym 
oraz z rodzin dysfunkcyjnych oraz organizuje imprezy w ramach prowadzonych 
świetlic środowiskowych, a także pikniki profilaktyczne i turnieje sportowe.  
Komisja dofinansowuje oferty wakacyjne dla dzieci. Są to kolonie i półkolonie.  
Komisja podejmowała własne działania z okazji różnego typu imprez. 
Współorganizowała festyn w Tłuszczu z okazji Dnia Dziecka oraz czynnie w 
nim uczestniczyli posiadając własny punkt konsultacyjny oraz prowadząc 
zabawy z nagrodami. Po części została utworzona biblioteczka, w której 
znajduje się literatura związana z działalnością profilaktyczną i terapeutyczną.  
W ramach działań własnych został zorganizowany wyjazd autokarowy dla 
społeczności AA, Al- Anon oraz DDA do Częstochowy i Lichenia w ramach 
grup wsparcia i kontynuacji terapii w punkcie konsultacyjnym na Ogólnopolskie 
Spotkania Trzeźwościowe. W tej grupie zadań znajdują się wynagrodzenia dla 
członków GKRPA za uczestnictwo w posiedzeniach oraz ich szkolenia.   
Jesienią planowane jest szkolenie dla sprzedawców alkoholu, czyli dla 
właścicieli punktów gastronomicznych oraz detalicznych z zakresu ich 
obowiązków, praw oraz konsekwencji.  
Koszt działań profilaktycznych to ok. 50.000,00 zł, a własne działania- 
21.700,00 zł.  
Komisja ma w planie dalsze finansowanie świetlic oraz imprez i spotkań dla 
dzieci i rodzin.  
 
Radny Włodzimierz Malinowski spytał, jak dużo jest potrzebujących osób w 
gminie oraz jak duże jest zainteresowanie osób, które mają problem z 
alkoholizmem.  
 
Pani Anna Jaworska odpowiedziała, że do tej pory nie ma diagnozy sytuacji, 
jeśli chodzi o Gminę Tłuszcz. Można odnosić się do badan ogólnopolskich i 
przenosić je na nasz teren.  
Możemy odnosić się do działań w punkcie konsultacyjnym oraz do działalności 
świetlic, które gromadzą głównie dzieci z rodzin z problemami. Najszerszą 
działalność prowadzi Punkt Pomocy Dziecku i Rodzinie, z którego rocznie 
korzysta ok. 250 dzieci, a ok. 80% z nich to dzieci z rodzin z problemami. Jeśli 
chodzi o pozostałe świetlice, ok. 30 dzieci korzysta ze świetlicy w Dzięciołach i 
Tłuszczu. Ponad 40 dzieci korzysta ze świetlicy w Jasienicy.  
Jeśli chodzi o punkt konsultacyjny, w grupach wsparcia, które są prowadzone 
przez psychologa dla osób trzeźwiejących uczestniczy na stałe ok. 15 osób.  W 
spotkaniach grupy samopomocowej AA uczestniczy 10-15 osób. W grupie 
wsparcia dla osób współuzależnionych znajduje się ok. 15 osób, a w grupie 
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przemocowej ok. 10 kobiet. Ok. 20 osób korzysta z porad psychologa 
indywidualnie.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej spytał, jak wygląda współpraca z dyrekcją. 
 
Przewodnicząca GDRPA odpowiedziała, że współpraca będzie musiała zostać 
przekierunkowana na długotrwałe programy, głównie rekomendowane. 
Dyrektorzy chętnie współpracują oraz jest bardzo dużo chętnych nauczycieli do 
wyszkolenia się, aby móc prowadzić programy w szkołach.  
 
Radny Waldemar Sitek powiedział, że jako Przewodniczący Komisji Oświaty, 
Kultury i Zdrowia chciałby, aby Pani Anna Jaworska uczestniczyła z 
spotkaniach z Dyrektorami szkół, aby ustalić ogólne zasady współpracy oraz 
poinformowanie ich o programach profilaktycznych.  
 
Zestawienie informujące o realizacji wydatków budżetowych stanowi załącznik 
Nr 1 do protokołu.  
 
Ad3. Do Komisji wpłynęła następująca korespondencja: 
 

1. Ministerstwo Administracji i Cyfryzacji Departament Administracji 
Publicznej, nawiązując do wniosków Rady Miejskiej w Tłuszczu w 
sprawie ustalenia urzędowych nazw miejscowości w Gminie Tłuszcz 
informuje, że Komisja Nazw Miejscowości i Obiektów 
Fizjograficznych rozpatrzyła przedłożone wnioski i zaopiniowała 
pozytywnie ustalenie nazw miejscowości Jadwinin oraz Konary oraz 
zaopiniowała negatywnie ustalenie urzędowej nazwy miejscowości 
Moczydło. Pismo stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.  
 

Komisja zapoznała się. 
 

2. Mieszkańcy ul. Srebrnej w miejscowości Chrzęsne zwracają się z 
prośbą o podcięcie koron drzew przy tej ulicy. Pismo stanowi 
załącznik Nr 3.  
 

Komisja zapoznała się z pismem. Sprawa została rozpatrzona, a sytuacja z 
gałęziami drzew rozwiązana.  
 

3. W związku z podziałem nieruchomości i przejęciu przez Gminę 
Tłuszcz działki z przeznaczeniem na budowę drogi, mieszkańcy ul. 
Prostej w Tłuszczu w ramach rekompensaty za nieruchomość 
proponują zamianę działek. Pismo stanowi załącznik Nr 4.  
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Komisja zapoznała się i popiera zamianę działek.  
 

4. Skarga na sołtys wsi Białki Panią Monikę Wojciechowską. Skarga 
stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

 
Komisja zapoznała się. Radni uważają, że nie są osobami upoważnionymi do 
rozpatrywania tego typu zdarzeń.  
 
 
Sprawy różne: 
 

1. Radny Robert Pacuszka powiedział, że wytyczne przekazane podczas 
kontroli dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Tłuszczu nie zostały zrealizowane, a bloki na os. Borki niszczeją. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że Komisja powróci do 
tematu. W chwili obecnej prawdopodobnie jest to spowodowane brakiem 
osób, które mogłyby wykonać te prace, gdyż pracownicy są 
zaabsorbowani do wykonania remontu klatek schodowych w tych 
blokach.  

 
 
Ad4.  Termin kolejnego posiedzenia Komisji ustalono na dzień 18 sierpnia 
godz. 8.00.  Zostanie na nią zaproszony Burmistrz Tłuszcza w celu omówienia 
możliwości zbycia działek przy ul. Lipowej na os. Borki. Wniosek stanowi 
załącznik Nr 6 do protokołu.   
 
 
Na tym protokół zakończono.     
 
                                                                    Przewodniczący Komisji 
 
                                                                        Mirosław Sobczak  
 
Nagranie wideo z posiedzenia Komisji stanowi                            
załącznik do niniejszego protokołu.                                                             
Załączniki do wglądu w pokoju 38.                                       
Dokument utworzyła Aleksandra Borowa 
Dnia 28 lipca 2015 roku. 

 
 
 
 
 


